

الاجتماع البرلماني في الدورة الـ 28 لمؤتمر الأطراف (COP28)

الأربعاء، 6 كانون الأول/ديسمبر 2023

دبي، دولة الإمارات العربية المتحدة

ملخص

الاجتماع البرلماني، المقرر عقده بالتزامن مع الدورة الثامنة والعشرين لمؤتمر الأطراف في اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ (COP28)، هو جهد تعاوني بين الاتحاد البرلماني الدولي والمجلس الوطني الاتحادي لدولة الإمارات العربية المتحدة.

سيُعقد هذا التجمع في 6 كانون الأول/ديسمبر 2023 في دبي، دولة الإمارات العربية المتحدة، وستجتمع برلمانات عالمية لتسهيل تبادل المعرفة والتعاون الدولي وأفضل الممارسات للعمل المناخي. تهدف هذه الفعالية إلى إنشاء منصة شاملة للحوار البرلماني، ورفع الأصوات البرلمانية، ودعم الجهود المناخية العاجلة على الصعيدين الوطني والدولي، وترجمة التزامات مؤتمر الأطراف إلى حقائق قابلة للتنفيذ.

والجدير بالذكر أن الاجتماع البرلماني لهذا العام سيمثل خطوة مهمة إلى الأمام حيث سيعقد في الموقع، داخل المنطقة الخضراء لمؤتمر الأطراف. يؤكد هذا الموقع التزام البرلمانات العالمية بالشواغل البيئية، مما يرمز إلى تفانيها في جدول أعمال المناخ. إنه يدل على التقدم نحو مواءمة الإجراءات التشريعية مع أهداف المناخ العالمي، وتعزيز التعاون، وتعزيز دور الهيئات التشريعية في مواجهة التحديات البيئية. وعلاوة على ذلك، فإنه يتيح فرصة لتسليط الضوء على المشاركة البرلمانية في هذه العملية العالمية الرئيسية. وسيتبع ذلك، في الوقت المناسب، المزيد من التفاصيل، بما في ذلك جدول الأعمال وعملية التسجيل، مع دعوة رسمية.

ويرجى ملاحظة أنه لا يمكن للاتحاد البرلماني الدولي والمجلس الوطني الاتحادي لدولة الإمارات العربية المتحدة، المساعدة في الإجراءات أو الترتيبات اللوجستية، مثل تأشيرات الدخول أو الإقامة أو النقل المتعلقة بالدورة الـ 28 لمؤتمر الأطراف. وينبغي على الوفود أن تدير هذه المسائل بصورة مستقلة. ويُشجّع المندوبون الذين يحضرون الاجتماع البرلماني، حيثما أمكن، على الانضمام إلى الوفود الوطنية الرسمية في الدورة الـ 28 لمؤتمر الأطراف لتبسيط التنسيق اللوجستي.

<https://www.ipu.org/event/parliamentary-meeting-cop28>



Parliamentary Meeting at COP28

Wednesday, 6 December 2023

Dubai United Arab Emirates

Summary

The Parliamentary Meeting, scheduled in conjunction with the 28th Conference of the Parties of the United Nations Framework Convention on Climate Change (COP28), is a collaborative effort between the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the UAE's Federal National Council.

Taking place on December 6th, 2023, in Dubai, UAE, this gathering will convene global parliaments to facilitate knowledge sharing, international cooperation, and the exchange of best practices for climate action. The event aims to create an inclusive platform for parliamentary dialogue, elevating parliamentary voices, and supporting urgent climate efforts both nationally and internationally, translating COP commitments into actionable realities.

Notably, this year's Parliamentary Meeting will mark an important step forward as it will be held on-site, within the COP Green Zone. This location underscores the commitment of global parliaments to environmental concerns, symbolizing their dedication to the climate agenda. It signifies progress towards aligning legislative actions with global climate goals, bolstering collaboration, and enhancing the role of legislatures in tackling environmental challenges. Furthermore, it offers an opportunity to raise the profile of the parliamentary engagement within this major global process. Further details, including the agenda and registration process, will follow in due course with an official invitation.

Please be aware that the IPU and UAE's Federal National Council cannot assist with COP28 accreditation or logistical arrangements, such as visas, accommodation, or transportation. Delegations should manage these matters independently. Delegates attending the Parliamentary Meeting are encouraged, when possible, to join official national COP28 delegations for streamlined logistical coordination.